
RMG. 0002.8.2021

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr XXXII/2021

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu
17 sierpnia 2021 r. od godz.1504 do godz. 1609

w sali konferencyjnej Gmmy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
XXXII sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Gminy Skoki

zaplanowanej na dzień 17.08.2021 r.

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.
5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach

podejmowanych w okresie między sesyjnym.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

6.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 r.
6.2) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i

Gminy Skoki na 2021-2036.
6.3) rozpatrzenia skargi złożonej na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej
im. Adama Mickiewicza w Skokach

6.4) rozpatrzenia skargi złożonej na działania Burmistrza Miasta i Gminy

Skoki.
6.5) przyjęcia stanowiska w sprawie ustanowienia dnia 27 grudnia świętem

państwowym

7. Interpelacje i zapytania radnych.

8. Wolne wnioski i informacje.

9. Zakończenie.
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adl.

Otwarcia obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych,

w obradach brało udział 15 radnych - lista obecności stanowi załącznik nr l do protokołu.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gminy Skoki jest

prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z

ustawą o samorządzie gminnym (t. jedn. Dz. U, z 2020 póz, 713) i Statutem Miasta i Gminy

Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z 2020 póz. 1779 z dnia

24.02.2020 r.).

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką, dyrektorów Szkoły Podstawowej w

Skokach: Wiesława Berendta, Roberta Dorawę, pracowników Urzędu, przedstawicieli prasy

lokalnej.

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad

XXXII sesj i Rady Miej skiej Gminy Skoki powołano (dot ustalenia, że każdy

z radnych będzie kolejno pełnił funkcję sekretarza) radnego Leszka Gronowicza (15

ghsów za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji

i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Informacja Sekretarza obrad XXXI sesji Rady radnego Pawia Grabińskiego.
Protokół XXXI sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest do

wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i

Gminy w Skokach oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Skoki.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki

Przedstawił porządek obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki, a następnie zapytać o

uwagi i wnioski do ustalonego porządku obrad sesji Rady.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki

Złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 6.5) Projektu uchwały w

sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie ustanowienia dnia 27 grudnia świętem państwowym.

Rada Miejska Gminy
15 glosami za

wprowadziła do porządku obrad punkt 6.5) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska

w sprawie ustanowienia dnia 27 grudnia świętem państwowym.

ad 5.

Przewoduiczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa poinformował, że
uczestniczył w spotkaniu reprezentując radę ;
- 14.08.2021 r. na zaproszenie KBS w Skokach w uroczystym śniadaniu Króla Zniwnego A.

D. 2020 Grzegorza Misiaka. Poinformował, że nowym Królem Zniwnym został Robert Sas.

Strona 3 z12
\ /"'"



Wskazał, że Komisje rady obradowały raz wspólnie opiniując materiały pod obrady XXXII
sesji Rady Miejskiej.
Pkt6.
Pkt 6.1)
Skarbnik Gminy Anna Kalek - Wifucka
Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok

2021. Wskazał, że zwiększa się dochody budżetu Gminy o kwotę 64.455,00 zł. Dochody
budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą 58.189.816,45 zł, dochody bieżące w
kwocie 55.900.253,45 zł, w tym: dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na

realizację zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3

ufp w wysokości 43.646,24 zł. Dochody majątkowe w kwocie 2.289.563,00 zł; w tym:
dotacje i środki zewnętrzne na fmansowame wydatków na realizację zadań finansowanych z

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp stanowią kwotę 0,00 zł.

Łączne dochody z tytułu dotacji i środków zewnętrznych na finansowanie wydatków na
realizację zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3

ufp stanowią kwotę - 43.646,24 zł. Zwiększa się wydatki budżetu Grainy o kwotę 64.455,00

zł, zgodnie z załącznikiem nr 2. Wydatki budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach
wynoszą 64.298.430,72 zł. Wydatki bieżące w wysokości 55.682.805,83 zł; w tym: wydatki
na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w

części związanej z realizacją zadań jst w wysokości 93.009,27 zł. Wydatki majątkowe w
wysokości 8.615.624,89 zł, w tym: wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o

których mowa w art. 5 ust. l pkl 2 i 3 ufp w części związanej z realizacją zadań j st w
wysokości 0,00 zł. Łączne wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których
mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 uip w części związanej z realizacją zadań j st stanowią kwotę -

93.009,27 zł. Plan wydatków majątkowych przewidzianych do realizacji w 2021 roku
otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 4. Plan dotacji udzielonych z budżetu

podmiotom należącym i nie należącym do sektora finansów publicznych otrzymuje brzmienie
zgodnie z załącznikiem nr 3 w tym:
l) dotacje bieżące dla jednostek sektora finansów publicznych - 3.034.914,64 zł;

2) dotacje bieżące dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 6.442.453,40 zł;
3) dotacje majątkowe dlajednostek sektora finansów publicznych" 853.095,89 zł;
4) dotacje majątkowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 95.504,00 zŁ
Określa się plan dochodów i wydatków środków z Funduszu Przeciwdziałania COYID-19
zgodnie z załącznikiem Nr 5.W § 12 Uchwały Nr XXW205/2020 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie uchwały budżetowej na 2021 rok, kwotę
"3.870.637,99 zł" zastępuje się kwotą "3.888.637,99 zł". Szczegółowo przedstawiła zmiany

w poszczególnych działach budżetu zarówno w wydatkach jak i dochodach. Dochody w
dziale Ochrona zdrowia zwiększono o kwotę 16.048 zł otrzymane ze środków Funduszu

Przeciwdziałania Covid-19 na realizację Narodowego Programu Szczepień tj. na transport do

punktu szczepień osób mających trudności w samodzielnym dotarciu ,48 zł/, na prowadzenie

infolinii ,6.000 zł/ oraz na promocję szczepień ,10.000 zł/. W dziale rodzina zaplanowano
dochody w wysokości 1.300 zł w związku z wydaniem przez Ośrodek Pomocy Społecznej

decyzji o zwrocie nienależnie pobranych świadczeń w ramach programu „Dobry start". W
dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska wprowadzono dochody w kwocie 9.000

zł z tytułu środków otrzymanych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie kosztów uruchomienia i prowadzenia punktu

konsultacyjna - informacyjnego w ramach programu Czyste powietrze". W związku z
uzyskaniem dotacji celowej ze środków budżetu Powiatu Wągrowieckiego na dofinansowanie

kosztów inwestycji związanych z odbiorem, transportem i utylizacją wyrobów zawierających
azbest (umowa nr OR.032.80.2021 z dnia 17 czerwca 2021 r.) wprowadzono dochody w
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wysokości 3.504 zł. W dziale Kultura fizyczna w związku z uzyskaniem dofinansowania na

realizację zadania pn. "Plac zabaw w Bliżycach, gm. Skoki" ze środków Województwa

Wielkopolskiego w ramach XI edycji konkursu „Pięknieje wielkopolska wieś", wprowadzono
dochody w wysokości 34.603 zł. W wydatkach w dziale Administracja publiczna
przeniesiono wydatki planowane na wynagrodzenia i składki od nich naliczane w wysokości

12.097 zł z rozdziału 75023 - Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) do rozdziału
90002 - Gospodarka odpadami komunalnymi, z uwagi na zmianę zakresu czynności

pracownika obecnie zajmującego się ewidencją księgową opłat za gospodarowanie odpadami
komunalnymi. W dziale Oświata i wychowanie w związku ze wzrostem od maja 2021 r.

liczby dzieci będących mieszkańcami Gminy Skoki, które uczęszczają do przedszkoli
niepublicznych prowadzonych na terenie Miasta Wągrowiec, zwiększono o 15.000 zi wydatki

na refandację kosztów dotacji przedszkolnej. W dziale Ochrona zdrowia zwiększono o 16.048

zł wydatki realizowane w ramach Narodowego Programu Szczepień tj. na transport do punktu

szczepień osób mających trudności w samodzielnym dotarciu ,48 zł/, na prowadzenie infolmii
,6.000 zł/ oraz na promocję szczepień ,10.000 zł/. W dziale Gospodarka komunalna i ochrona

środowiska wprowadzono wydatki w kwocie 9.000 zł z tytułu środków otrzymanych z

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na
pokrycie kosztów uruchomienia i prowadzenia punktu konsultacyjne) - informacyjnego w
ramach programu "Czyste powietrze", zwiększono o 3.504 zł wydatki na udzielenie dotacji na

dofinansowanie kosztów inwestycji związanych z odbiorem, transportem i utylizacją

wyrobów zawierających azbest w związku z uzyskaniem dotacji celowej ze środków budżetu
Powiatu Wągrowieckiego. W dziale Kultura fizyczna w związku z licznymi aktami

wandalizmu oraz potrzebą poprawy bezpieczeństwa osobom korzystającym z placu zabaw na

ul. Krętej w Skokach wprowadzono 15.000 zł na realizację zadania pn. "System monitoringu

wizyjnego na placu zabaw przy ul. Krętej. Planowane przychody, rozchody oraz wynik
finansowy budżetu nie zmieniły się po wprowadzonych zmianach.

Przestawiła również autopoprawkę z dnia 16.08.2021 r. Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do
projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2021. Wskazał,

że zmiany dotyczą wyłącznie wydatków. W dziale Oświata i wychowanie zwiększono o

16.000 zł wydatki planowane na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Zwiększenie mocy

rozdzielni prądu w budynku Szkoły Podstawowej oraz byłego Gimnazjum w Skokach".
Zmniejszono o 3.000 zł wydatki inwestycyjne planowane na „Modernizację budynku
przedszkola" oraz zwiększono o 10.000 zł wydatki bieżące planowane na naprawę

monitoringu wizyjnego oraz wymianę pionu wodnokanalizacyjnego w budynku przedszkola
/na skutek pęknięcia rury w łazience na pierwszym piętrze/. W dziale Kultura i ochrona
dziedzictwa narodowego w związku z ogłoszonym przez Urząd Marszałkowski

Województwa Wielkopolskiego konkursem pn. „Odnowa wsi szansą dla aktywnych sołectw"

dla uczestników programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+ wprowadzono wydatki w
wysokości 12.000 zł na „Zakup wyposażenia do świetlicy wiejskiej w Bliżycach, gm. Skoki".
Szacowana wartość zadania - 12.000 zł, dotacja ~ 7.000 zł, włdad własny gminy -~ 5.000 zł.

W dziale obsługa długu publicznego zmniejszono o 35.000 zł wydatki planowane na
ewentualną spłatę poręczeń na rzecz Związku Między gminnego „Puszcza Zielonka" zgodnie
z informacją otrzymaną ze związku. Po wprowadzonych zmianach :

- wydatki majątkowe zostały zwiększone o 13.000 zł do wysokości 8.628.624,89 zł,

- wydatki bieżące zmniejszone zostały o 13.000 zł i po zmianach wynoszą 55.669.805,83 zł,
- przychody, rozchody oraz wynik finansowy budżetu nie zmienił się po wprowadzonych

zmianach,

- nadwyżka operacyjna budżetu po wprowadzonych zmianach wyniesie 230.447,62 zł.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
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Autopoprawkę
Burmistrza do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na
rok 2021 r.

Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za)

Rada Miejska Gminy
podjęła
( 15 głosami za)

Uchwalę nr XXXII/276/2021
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 r. wraz z autopoprawką.
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.2)
Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witucka

Przedstawiła projekt uchwały. W Projekcie Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2021 - 2036 wielkości wykazane w tabeli
Wieloletniej Prognozy Finansowej dostosowuje się do zmian dokonanych w Uchwale w
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok i tak:

W załączniku Nr l do Uchwały:
Zwiększono dochody ogółem o kwotę 64.455 zł w tym :
- dochody bieżące zwiększono o 26.348 zł natomiast
- dochody majątkowe zwiększono o 38.107 zł.

Zwiększono wydatki ogółem o kwotę 64.455 zł w tym :
- wydatki bieżące zwiększono o 45.951 zł, natomiast wydatki majątkowe zwiększono o
18.504 zŁ
Wynik finansowy budżetu to deficyt budżetowy, który po wprowadzonych zmianach nie

zmienia się i wyniesie 6.108.614,27 zł.

Zmieniono załącznik Nr 2 Uchwały tj. Wykaz Przedsięwzięć do WPF, w którym
wprowadzono następujące zmiany :

części l .3 Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe:
- zadania bieżące:

póz. 1.3.2.24 - Dostawa energii elektrycznej- w latach 2022 i 2023 zwiększono limity

wydatków do poziomu 690.000 zł, limit zobowiązań ustalono na poziomie 2.0007.000 zł.
- zadania majątkowe:

póz. 1.3.2.10 - Przebudowa drogi gmiimej Jabłkowa -P omarzanki- zmniejszono w 2022 roku

limit wydatków na to zadanie do kwoty 80.000 zł. Limit zobowiązań ustalono na poziomie
l.050.625 zł.

w póz. 1.3.2.16 - w związku z planowanym ubieganiem się o dofinansowanie ze środków

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg ujęto nowe zadanie inwestycyjne pn. "Przebudowa ulicy
Dzwonowskiej w Sławicy", okres realizacji zadnia ustalono na lata 2021-2022. Limit

wydatków w 2021 wynosi O zł, w tym roku planowane jest tylko złożenie wniosku o
dofinansowanie, realizacja zadania planowana jest na 2022 rok z limitem wydatków w
wysokości 940.000 zł. Limit zobowiązań wynosi 940.000 zł.
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Przedstawiła również autopoprawkę Burmistrza do projektu uchwały w sprawie

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki na 2021-
2036. Załącznik Nr l do projektu Uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2021 ~ 2036 dostosowuje się
do zmian dokonanych w autopoprawce do projektu Uchwały w sprawie wprowadzenia zmian
w uchwale budżetowej na 2021 rok:
- wydatki majątkowe zostały zwiększone o 13.000 zł do wysokości 8.628.624,89 zł,

- wydatki bieżące zostały zmniejszone o 13.000 zł i po zmianach wynoszą 55.669.805,83 zł,
- przychody, rozchody oraz wynik finansowy budżetu nie zmieniły się po wprowadzonych

zmianach.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Autopoprawkę
Burmistrza do projektu uchwaty w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Miasta i Gminy Skoki na 2021-2036
Rada Miejska Gminy
podjęła
( 15 glosami za)

Rada Miejska Gminy
podjęta
( 15 głosami za)

Uchwalę nrXXXII/277/2021
w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki
na 2021-2036 wraz z autopoprawką. Podjęta Uchwała stano-wi załącznik nr 3 do protokołu

sesji Rady.

Pkt 6.3)
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na

działania dyrektora Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Skokach. W dniu 28
czerwca 2021r. do Rady Miejskiej Gminy Skoki wpłynęła skarga na działania dyrektora
Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Skokach. Przedmiotem skargi jest
bagatelizowanie przez dyrektora szkoły problemów z agresywnym zachowaniem jednego z

uczniów wobec dzieci Skarżących, które miało miejsce w dniach 26 maja 2021r. oraz 24
czerwca 2021r. Pismem z dnia 29 czerwca 2021r. skarga została przekazana do Komisji

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Skoki. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji
Rady Miejskiej Gminy Skoki na posiedzeniu w dniu l lipca 2021r. pisemnie wystąpiła do
dyrektora Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Skokach o ustosunkowanie się do

zarzutów podniesionych w skardze, zakreślając jednocześnie termin na udzielenie odpowiedzi

do dnia 9 lipca 2021r. Z uwagi na konieczność ustalenia stanu faktycznego i prawnego

sprawy, a także przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego przez Komisję Skarg,
Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Skoki, niemożliwe było rozpatrzenie skargi w
ustawowym terminie l miesiąca. Tym samym w dniu 15 lipca 2021r. została podjęta

uchwała Nr XXXI/275/2021 o przedłużeniu terminu rozpatrzenia skargi, a jej nowy termin
został wyznaczony na dzień 27 sierpnia 2021r. O powyższym zawiadomiono Skarżących

przesyłając im odpis uchwały oraz pouczając o możliwości złożenia ponaglenia. Komisja

Skarg, Wniosków l Petycji na posiedzeniach w dniach l i 12 lipca oraz 9 sierpnia 2021r.
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analizowała przedmiotową skargę. Szczegółowo zapoznano się z pisemnymi wyjaśnieniami
złożonymi przez dyrektora Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Skokach oraz

pedagoga szkolnego. Zapoznano się również z treścią protokołu kontroli doraźnej, która
została przeprowadzona w Szkole Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Skokach w

dniach 5 i 7 lipca 2021r., której tematem było zapewnienie uczniom bezpiecznych i
higienicznych warunków nauki, wychowania i opieki oraz nadzór dyrektora w tym zakresie w

związku z nadesłanym przez jednego ze Skarżących pismem, zarejestrowanym pod sygnaturą
ESOD 17519/2021. W oparciu o zebrany w sprawie materiał Komisja Skarg, Wniosków i
Petycji Rady Miejskiej Gminy Skoki uznała, iż dyrektor Szkoły Podstawowej im. Adama
Mickiewicza w Skokach podejmował zarówno działania wyjaśniające jak i zapobiegające
agresywnemu zachowaniu jednego z uczniów. Podjęto również odpowiednie działania w
kierunku diagnozy zachowania tego ucznia. Skierowano stosowne wnioski do Poradni

Psychologiczno-Pedagogicznej w Wągrowcu oraz do Sądu Rejonowego w Wągrowcu. W

związku z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zarekomendowała Radzie
Miejskiej Gminy Skoki uznanie skargi za bezzasadną. Rada Miejska Gminy Skoki po
zapoznaniu się z materiałem zgromadzonym w niniejszej sprawie oraz stanowiskiem zajętym

przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji nie doszukała się w działaniach dyrektora Szkoły
Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Skokach naruszeń skutkujących uznaniem zarzutów

Skarżących za zasadne.

Radny Andrzej Surdyk
Wyjaśnił, że po dyskusji na wspólnym posiedzeniu komisji Komisja Oświaty postanowiła
zająć się problemem agresji wśród uczniów. W tej sprawie spotka się zarówno z rodzicami,

jak i przedstawicielami Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej oraz Policji. Wyjaśnił, że
złożona skarga uświadomiła radnym, że problem agresji wśród uczeni jest trudny do

rozwiązana, a rodzice w tej sytuacji czują się bezsilni.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
( 15 głosami za)

Uchwałę nr XXXII/278/2021
w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej im.

Adama Mickiewicza w Skokach. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji
Rady.

Pkt 6.4)
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Poprosił o odczytanie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie skargi na Burmistrza

Miasta i Gminy Skoki członka komisji Pawła Grabińskiego.
Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Grabiński
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Skoki.
Pismem z dnia 29 lipca 2021r. Wojewoda Wielkopolski przekazał w celu rozpatrzenia Radzie
Miejskiej Gminy Skoki, skargę mieszkanki miasta Skoki na Burmistrza Miasta i Gminy
Skoki. Skarżąca skierowała pismo do Wojewody Wielkopolskiego, zarzucając Burmistrzowi

brak interwencji w sprawie działań lokatorów budynku, którego współwłaścicielami są
Skarżąca i Gmina Skoki. Brak interwencji Skarżąca wywodzi z faktu, że nie otrzymała

pisemnej odpowiedzi na skierowaną w dniu 17.05.2021r. do Burmistrza Miasta i Gminy
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Skoki prośbę. Prośba dotyczyła sprawdzenia czy lokatorzy budynku, wybijając drzwi
balkonowe, nie popełnili samowoli budowlanej . W skierowanej do Burmistrza prośbie

Skarżąca opisała również inne działania wskazujące na konflikt sąsiedzki.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki przekazał skargę do Komisji Skarg, Wniosków
i Petycji. Zgodnie z § 78 ust. l Statutu Gminy Skoki, Komisja Skarg Wniosków i Petycji na
posiedzeniu w dniu 9.08.2021r. rozpatrzyła wstępnie skargę. Po przeanalizowaniu treści

skargi, wyshichaniu wyjaśnień Burmistrza Miasta i Gminy Skoki oraz Kierownika Referatu
Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa, Komisja postanowiła rekomendować Radzie Miejskiej
Gminy Skoki uznanie skargi za bezzasadną.

Rada Miejska Gminy Skoki rozpatrując skargę uwzględniła następujące okoliczności:
Skarga dotyczy lokatorów budynku składającego się z pięciu lokali. Jeden z lokali jest
własnością Skarżącej, cztery lokale należą do Gminy Skoki i oddane zostały w najem na czas
nieokreślony.

Sprawy lokali będących własnością Gminy Skoki, zgodnie z Regulaminem Organizacyjnym
Urzędu Miasta i Gminy Skoki, prowadzi Referat Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa.
Według szczegółowych wyjaśnień Kierownika Referatu, zarzut braku interwencji i reakcji na
problemy budynku, nie ma potwierdzenia w rzeczywistości. Skarżąca często (średnio raz w

tygodniu) dzwoni do Urzędu z uwagami dotyczącymi działań najemców budynku. Za każdym
razem pracownik Urzędu podejmuje interwencję, próbując uspokajać zaognione stosunki
sąsiedzkie, niejednokrotaie udając się na teren nieruchomości, celem zażegnania konfliktów.

Po otrzymaniu pisma z 17.05.2021r, na które Skarżąca nie otrzymała pisemnej odpowiedzi,

pracownik Urzędu wraz z wezwanym przez Skarżącą Powiatowym Inspektorem Nadzoru
Budowlanego, przeprowadzili wizję lokalną budynku. Inspektor budowlany, wbrew

przypuszczeniom Skarżącej, nie stwierdził naruszenia przepisów prawa budowlanego.

Wybicie drzwi balkonowych nie naruszyło konstrukcji budynku i odbyło się za ustną zgodą
właściciela lokalu tj. Gminy Skoki. O wyniku przeprowadzonej interwencji pracownik
informował Skarżącą zarówno w rozmowie bezpośredniej jak i telefonicznej. Mając na
uwadze dotychczasowe doświadczenia we współpracy ze Skarżącą (współwłaścicielem
budynku), pracownik błędnie założył, że odpowiedź ustna, akceptowana przy wielu

poprzednich zgłoszeniach, jest formą wystarczającą. Analizując pozostałe, opisane bardzo
ogólnikowo w skardze kwestie, ustalono że:

- garaż blaszany postawiony został, za zgodą Gminy Skoki, przez jednego z nowych
lokatorów, ponieważ w budynku gospodarczym nie ma już wolnych boksów gospodarczych.

Garaż stoi w miejscu zlikwidowanych toalet i nie utrudnia korzystania z posesji.

Zagospodarowanie ogródka przez jednego z lokatorów nie jest sprawą nową. Lokatorzy od lat
mają zagospodarowane pewne części podwórza na swoje cele. Również Skarżąca posiada

„swoją" wygłodzoną część podwórza. Do decyzji najemcy należy to, kto przebywa wjego
mieszkaniu, o ile przebywanie to nie ma charakteru na pobyt stały. Gmina nie ingeruje w
życie prywatne swoich najemców.

Gminie nie są znane szczegóły rzekomego zakopania psa na posesji, montażu kamery,

ujawniania długów należących do Skarżącej, czy sprawy dotyczące ubliżania, szydzenia
i wyśmiewania. Sprawy te, podobnie jak spór dotyczący przeciętego kabla mogą być
przedmiotem rozstrzygnięcia na drodze powództwa cywilnego przez właściwy sąd
powszechny. Organ gminy nie ma kompetencji do rozstrzygania konfliktów sąsiedzkich.
Stwierdzenie pracownika o wyprowadzeniu się syna z zajmowanego lokalu gminnego

nie stanowi osądzania rodziny skarżącej .
Mając na uwadze wszystkie wyżej wymienione okoliczności Rada Miejska Gminy Skoki
uznaje skargę na Burmistrza Miasta i Gminy Skoki za bezzasadną.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
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Rada Miejska Gminy

podjęła
( 15 głosami za)

Uchwałę nr XXXII/279/2021
w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na działania Burmistrza Miasta i Gminy Skoki.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.5)
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Skoki Wiesława Surdyk-Fertsch
Wyjaśniła, że podczas wspólnego posiedzenia komisji rady podjęto decyzji o wyrażeniu
poparcia stanowisko o ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym. Zarząd Województwa

Wielkopolskiego podjął taką uchwałę i zachęca samorządy gminne do podjęcia takowych
uchwał. Odczytując treść projektu uchwały sprostowała oczywistą omyłkę pisarską w treści
uchwały polegający na błędnej dacie Powstania Wielkopolskiego z 1938-1919 na 1918-1919.
Odczytała załącznik nr l do projektu uchwały w którym wyrażono stanowisko Rady
Miejskiej Gminy Skoki w sprawie inicjatywy ustanowienia dnia 27 grudnia świętem
państwowym.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poinformował, że w Skokach działa również oddział Towarzystwa Pamięci Powstania

Wielkopolskiego, który jest m.in. inicjatorem obchodów rocznicowych upamiętniających
wybuch powstania. Wyraził słowa poparcia dla inicjatywy, wskazując na osobisty
zaangażowanie, ponieważ Jest wnukiem Powstańca Wielkopolskiego.

Radny Andrzej Surdyk
Sierdził, że jest to bardzo cenna inicjatywa. Pomformował, że osoby indywidualne również

mogą poprzeć tą inicjatywę na stronie mtemetowej
http://powstanie.wmn.poznan.pV27gmdma/.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kios
Wyjaśnił, że chciał zająć głos w zupełnie innej sprawie, w sprawie szczepień. Poinformował,

że w naszej Gminie szczepienia odbywały się w Szkole Podstawowej w Skokach. Szczepiły
dwa podmioty medyczne: Obst Ambulans z Obornik oraz z ramienia Metropolii Poznań

Szpital Poddany z Poznania. W organizację szczepień prowadzonych przez Szpital Poddany
zaangażowani byli również pracownicy Urzędu. Wskazał, że żaden z POZ-tów, działających

na naszym terenie, nie utworzył punktu szczepień przeciwko COYID-19. W związku z tym,

że Jedna z Przychodni działa w budynku gminnym, jest nierozerwalnie łączona przez
mieszkańców z działalnością Urzędu. Mieszkańcy oczekiwali utworzenia punktu szczepień w

Ośrodku Zdrowia Falco. W obecnej chwili zmieniły się wymagania dotyczące utworzenia

punktu szczepień w POZ-tach, ale brakuje również osób chcących się zaszczepić. Wyjaśnił,

że zarówno mieszkańcy jak i radni oczekiwali podjęcia kroków zmierzających do
wypowiedzenia umowy dzierżawy budynku gminnego wynajmowanego w celu prowadzenia

POZ-ta. W związku z powyższym wystąpiono do NFZ o wyjaśnienia wątpliwości zarówno
mieszkańców jak i radnych co do działalności Przychodni Falco, ale również w celu

wyjaśnienia skutków wypowiedziana umowy dzierżawy. W dniu 26 lipca br. odbyło się
spotkanie z NFZ-tem, który reprezentowała Krystyna Woroniecka, zajmująca się
świadczeniami podstawowymi opieki medycznej. Podczas spotkania dowiedzieliśmy się, że

PÓZ zgodnie z obowiązującymi przepisami powinien być czynny 8.00 do 18.00. Wskazał, że
Przychodnia Falco ma 6 tyś. pacjentów, natomiast drugi Ośrodek Zdrowia Hipokrates ma 4
tyś. Średnia liczba przyjmowanych pacjentów w miesiącu w Przychodni Falco to 2 tyś.

Poinformował, że w momencie rozwiązania umowy dzierżawy najmu lokali to Przychodnia

Strona 10z12

s.:—".yf~"'-..



Falco jest właścicielem kartotek pacjentów i zabiera całą dokumentację medyczną do nowej
siedziby. W momencie powstania nowej przychodni pacjent musi złożyć deklarację o chęci
leczenia w nowej placówce POZ-tu. Natomiast kartoteka pacjenta może być wydana

pacjentowi na jego pisemny wniosek. W momencie rozwiązania umowy obecnemu

dzierżawcy, nowy musi wystąpić do Wojewody Wielkopolskiego o wpisanie go do rejestru
podmiotów prowadzących działalność leczniczą. Czas rozpatrzenia wniosku o wpis do

rejestru to trzydzieści dni. Następnie musi podpisać umowę z NFZ na świadczenie ushig
podstawowej opieki zdrowotnej. Wskazał, że nowy podmiot musi zabezpieczyć warunki
lokalowe oraz kadrę medyczną. Poinformował również, że aby nowy podmiot podpisał

umowę z NFZ, to poprzedni podmiot musi opuścić lokal. Odniósł się również do zarzutów
mieszkańców w sprawie nie wpuszczania do ośrodka zdrowia pacjentów w związku z
pandemią. Poinformował, że obecnie Pr2ychodnia Falcojest otwarta i funkcjonuje poczekali,

gdzie pacjent może wejścia zarejestrować się, w poczekalni może przebywać określona liczba

osób. Wyjaśnił, że zarówno dla mieszkańców jak i w^adz samorządowych problem opieki
medycznej jest niezmiernie ważny. Wskazał, również na problem braku chętnych na

szczepienia się przeciw COYID-19, zaszczepiło się dopiero 43% naszych mieszkańców.

Poinformował, że radni podejmują rożne inicjatywy zmierzające do promowania szczepień.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Ze względu na brak pytań I po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady przystąpił do
głosowania nad projektem uchwały.

Rada Miejska Gminy
podjęta
( 15 głosami za)

Uchwalę nr XXXII/280/2021
w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie ustanowienia dnia 27 grudnia świętem
państwowym. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji Rady,

Pkt 7) Interpelacje i zapytania radnych.
Nie złożono interpelacji oraz zapytań.

Pkt 8) Wolne wnioski i informacje.
Radny Andrzej Surdyk
Zwrócił uwagę, że po wielu staraniach radnych i monitowania w Wojewódzkim Zarządzie
Dróg, wkrótce uruchomione zostanie dodatkowe przejście dla pieszych na skrzyżowaniu dróg

przy Szkole Podstawowej w Skokach. Zwrócił się do przedstawiciela prasy lokalnej oraz
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Skokach o rozpowszechnienie informacji o tym przejściu.
Utworzenie tego przejścia miało na celu zmniejszenie ruchu bezpośrednio przy szkole

podstawowej i przekierowanie go na targowisko. Prosił o umieszczarde informacji w mediach

społecznościowych by zachęcić rodziców i uczniów do korzystania z tego przejścia.
Radna Wiesława Surdyk-Fertsch

Wskazała, że radny Andrzej Surdyk informował, że każdy obywatel może poprzeć inicjatywę
w sprawie ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym, lecz musi to zrobić do końca
sierpnia. Poinformowała również, że od mieszkanki Potrzanowa otrzymała informację z

prośbą o interwencję w sprawie zastawionego wjazdu do parku przy jeziorze Włókna.
Mieszkanka prosił o usunięcie jednego z głazów, tak aby można było wjechać wózkiem z
dzieckiem Radna prosiła o interwencję w tej sprawie, ponieważ zamysłem było

wprowadzenie zakazu wjazdu samochodów do parku.
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Radny Paweł Grabiński
W nawiązaniu do słów Burmistrza w sprawie szczepień poinformował, że w sobotę 11 .09 w

godz. 13-18 odbędzie się Piknik Rodzinny pod hasłem: Szczepimy się. Podczas festynu
będzie się można zaszczepić w mobilnym punkcie szczepień, przewidziano również gry i

zabawy dla dzieci oraz punkt z gastronomią przygotowany przez KGW z Lechlina.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Skierował słowa uznania do radnego Pawła Grabińskiego, za cenną inicjatywę, jaką jest

promocja szczepień. Poinformował, że gminy z wysokim odsetkiem zaszczepiania mogą

otrzymać nagrody pieniężną z budżetu państwa.

Pkt 9) Zakończenie.
Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa obrady XXXII sesji Rady Miejskiej Gminy
w Skokach zamknął dnia 17 sierpnia 2021 r. o godz.16.09.
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(Katarzyna Przybysz)

Przewodnicz*
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